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Ledamöter: 

Erik Slottner (KD), ordförande 

Mirja Räihä (S), vice ordförande 

Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

Anette Hellström (M) 

Abit Dundar (L)  

Nila Vikhe Patil (MP) 

Claes Elmgren (S) 

Lisa Gustafsson (S) 

Robert Mjörnberg (V) 

Leif Söderström (SD) 

 

Ersättare:                      

Christina Huss (M), tjänstgörande 

Inger Akalla (M) 

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Paulina Draganja (L) 

Ulla Wihlman (MP) 

Anna Simon-Karlsson (C), tjänstgörande 

Felix Finnveden (S) 

Melisa Guner (S) 

Bengt-Olov Tengmark (S) 

Elisabeth Persson-Grip (V), tjänstgörande 

Inger Gretzer Qvick (V) 

Björn Larsson (--) 

 

Förhinder:  

Ledamöterna: Georg Lagerberg (M), Kristin Jacobsson (C) och 

Kerstin Thelander (V) 

Ersättaren: Truls Ljungström (M)  

 

Tjänstgörande ersättare: 

Christina Huss (M) för Georg Lagerberg (M), Anna Simon-

Karlsson (C) för Kristin Jacobsson (C) och Elisabeth Persson Grip 

(V) för Kerstin Thelander (V) 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Margareta Östrand, biträdande förvaltningschef 

Patric Rylander. Avdelningscheferna Raili Karlsson och Lisbeth 

Hagman §§1-25. T.f. avdelningschef Birgitta Charlez, IT-teknikern 

Peter Qvarnlöf, upphandlaren Ulf Johansson samt 

nämndsekreteraren Christer Bergman. 

 

I sammanträdet deltog också borgarrådssekreteraren Fredrik 

Bergström §§1-25 
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§ 1.  Närvarande   

 

Ordföranden Erik Slottner (KD) öppnar mötet. Ledamöter och 

ersättares närvaro noteras. 
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§ 2.  Val av justerare  

 

Ordföranden Erik Slottner (KD) valdes att tillsamman med vice 

ordföranden Mirja Räihä (S) justera protokollet. 
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§ 3.  Anmälan av protokollsjustering ÄN 6/2019-06-21 och ÄN 
7/2019-08-27 

 

Äldrenämndens protokoll från 2019-06-21 och 2019-08-27 anmäldes. 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 
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§ 4.  Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

  

Ingen övrig fråga anmäldes. 

 

§16 flyttas till sist i mötet och tas upp som §26. 

 

Dagordningen fastställs. 
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§ 5.  Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser anmäldes. 
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§ 6.  Förvaltningschefens information/presentation 
 

Förvaltningschefen Margareta Östrand informerar om en 

planerad omorganisation på äldreförvaltningens kontor i Farsta.  
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§ 7.  Tertialrapport 2 för äldrenämnden 2019 

Dnr 1.2.2-420/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner tertialrapport 2 och överlämnar 

den till kommunstyrelsen. 

2. Förvaltningschefen får i uppdrag att genomföra en 

omorganisation inom Stockholms trygghetsjour. 

3. Äldreförvaltningen föreslår äldrenämnden att hos 

kommunstyrelsen begära en budgetjustering om 0,6 mnkr 

avseende investeringar för en ökad anskaffning av digitala 

trygghetslarm. 

4. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-09-11 

 

Efter årets första tertial bedömer äldreförvaltningen att de mål, 

aktiviteter och indikatorer som framgår av verksamhetsplanen i 

huvudsak kommer att uppnås och genomföras under året. Det 

ekonomiska läget ser fortfarande stabilt ut. Det innebär ett 

resultat i balans. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån till 

sitt egna förslag till beslut enligt följande: 

1. Äldrenämnden delvis godkänna förvaltningens förslag 

till beslut 
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2. Och därutöver anföra: 

Stockholm står under kommande år inför stora demografiska 

utmaningar. Samtidigt som vi blir fler äldre, med större vård- 

och omsorgsbehov, fortsätter antalet barn och unga att vara 

högt. Sammantaget innebär det att staden även kommande år 

behöver investera i en växande stad för att klara behoven inom 

exempelvis skola och omsorg.  

I detta läge valde den borgerliga majoriteten i Stockholms stad 

att sänka skatten. En skattesänkning som de hävdade skulle 

finansieras av skattetillväxt och effektiviseringar. Eftersom 

skattetillväxt genom fler medborgare sällan kommer utan 

ökande behov (som ska betalas med just den skattetillväxten) 

tvingas nu de flesta verksamheter till långtgående, vad som 

kallas, effektiviseringskrav. För många verksamheter är 

budgeten lägre för år 2019 än vad de reella kostnaderna var 

under år 2018, samtidigt som priser, löner och behov ökat. Det 

är lätt att se att sparkraven gått långt utöver det som är att 

förvänta sig av effektiviseringar. Det leder nu därför till 

kvalitativa försämringar i många av de verksamheter som 

betyder mest för stockholmarna. Samtidigt försöker nämnderna 

leva upp till mål helt utan motsvarande finansiering vilket leder 

till att de inte klarar att skära ner i den takt som en finansierad 

budget skulle ha krävt.  

Äldrenämndens planering försvåras av de felberäkningar som 

Sweco har gjort i sina prognoser framöver. Ökningen av äldre 

är större i innerstadsdelarna och därmed måste boendeplanering 

i regionerna göras om. Den planeringen måste påbörjas 

omedelbart för att antalet platser i innerstaden ska kunna 

motsvara behoven. Därtill skapar majoriteten ett större 

beroendeförhållande till privata byggare eftersom man effektivt 

begränsar Micasas möjligheter att bygga seniorbostäder och 

vård- och omsorgsboenden. Att enbart förlita sig på att privata 

aktörer ska bygga seniorboenden är inte att ta ansvar. Om vi ska 

kunna säkerställa att det byggs bra och tillgängliga 

seniorboenden i hela staden, kommer det att krävas insatser av 

Micasa och alla våra kommunala bostadsbolag. 

Ett av de viktigaste uppdragen som finns i årets budget är att 

utreda hur kontinuiteten i hemtjänsten kan bli bättre. Vi 

uppmärksammar fortfarande att majoriteten lämnade tanken att 

skilja på service och omvårdnad inom hemtjänsten. Detta är bra, 

att göra det hade verkligen inte gagnat kontinuiteten utan 

snarare ökat antalet människor som har tillträde till den äldres 

hemmiljö. Vi anser att det är viktigt att nu inkludera 
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arbetsvillkoren för hemtjänstpersonalen i den utredningen. 

Trygga anställda är garantin för kontinuitet, 

tillsvidareanställningar på heltid är en viktig komponent när 

staden vill förbättra kontinuiteten. Det är därför oroväckande att 

indexet Bra arbetsgivare sjunkit med 9 procentenheter och nu 

ligger på 68 %. I en tid då kompetensförsörjningen kommer bli 

ett allt större problem är det av största vikt att värna 

personalfrågorna.  

Vi är oroliga över några aktiviteter när det gäller hemtjänst. Att 

möjliggöra att de som tillfälligt vistas i Stockholm ska 

inkluderas i samma valfrihetssystem kommer med all säkerhet 

att öka administrationen på förvaltningarna i ett läge när 

biståndsbedömarna redan nu har väldigt mycket att göra verkar 

inte särskilt genomtänkt. Detsamma gäller förslaget om 

ickevalsalternativet, att i stället för egenregi tillämpa en 

närhetsprincip. Den högerideologiska tanken är att allt privat är 

bra och allt kommunalt är av ondo. 

Det kan vara en bra sak att utreda om staden ska tillämpa 

servicepersonal på äldreboenden. Men det är inte alltid så enkelt 

att göra det eftersom detta kan medföra behov av att de 

anställda då har andra utbildningar, t.ex. i livsmedelshygien. 

Det är farligt att tro att det kan vara en arbetsmarknadsregulator. 

Givetvis håller vi med om att maten är viktig för våra äldre. Just 

därför hade vi önskat att de medel som tilldelades stadsdelarna 

hade gått till aktiviteter som syftar till långsiktig utveckling av 

nutrition för äldre i stället för enstaka aktiviteter såsom picknick 

eller en dag med foodtrucks!  

För oss är det viktigt att fortsätta med att utveckla 

aktivitetscentren. På det sättet ökar staden likabehandlingen av 

äldre, alla ska ha samma möjlighet till aktiviteter och social 

samvaro. Det är även viktigt att inkludera rörelse och motion i 

de aktiviteter som erbjuds. Vi ser också stora möjligheter att 

involvera och ta tillvara det arbete som framförallt våra 

pensionärsorganisationer svarar för. Vi ser gärna därför att 

satsningen på aktivitetscentrum följs upp med sikte på att alla 

äldre i vår stad ska kunna få möjligheter till en aktiv och 

utvecklande samvaro. 

Grundutbildning och kompetensutveckling behövs för att 

omvårdnaden ska kunna bedrivas säkert och med hög kvalitet. 

Därför är det viktigt att redan nu ta höjd och planera inför de 

förändringar som är planerade, då menar vi den kommande 

regleringen av yrket undersköterska och införande av en 

enhetlig utbildning för yrkesgruppen vilket enligt vår 
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bedömning kommer att leda till att yrkenas attraktionskraft 

stärks och att stadens kompetensförsörjning därigenom 

förbättras.  
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§ 8.  Remiss av Övergång till digital huvudakt inom 
socialtjänsten, överförmyndarverksamhet och kommunal 
hälso- och sjukvård 

Dnr 1.6-392/2019 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-08-12 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

Att Stadsdelsnämnderna, äldrenämnden, socialnämnden, 

arbetsmarknadsnämnden och servicenämnden, för 

verksamheterna socialtjänst och hälso- och sjukvård samt 

överförmyndarnämnden för sin verksamhet övergår till 

digital huvudakt, i enlighet med tjänsteutlåtandet. Arkivering 

för de angivna verksamheterna i huvudsak sker i digital form i 

enlighet med den succesiva övergången. Kommunstyrelsen i 

samråd med stadsarkivet ges i uppdrag att samordna 

nämndernas arbete med rutiner, beslut och framställningar med 

anledning av övergången till digital huvudakt. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig positiv till den beskrivna 

övergången till digital huvudakt inom socialtjänst, 

överförmyndarverksamhet och kommunal hälso- och sjukvård. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9.  Remissvar om Stockholms stads näringslivspolicy 

Dnr 1.6-395/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-08-29 
 

Näringslivspolicyn syftar till att lägga fast en gemensam 

riktning för stadens näringslivsarbete. Policyn är i första hand 

ett internt dokument för Stockholms stad och målgruppen är 

alla medarbetare i stadens egna verksamheter. Genom att 

etablera en gemensam plattform, tydliggöra ansvarsfördelning 

samt att förbättra förutsättningarna för samverkan i staden är 

näringslivspolicyn ett strategiskt bidrag för att utveckla och 

stärka företagsklimatet. Utvecklingen av näringslivsarbetet 

enligt kommunfullmäktiges mål ska konkretiseras i nämndernas 

och bolagsstyrelsernas verksamhetsplaner. Vidare ska 

näringslivspolicyn utgöra ett stöd för nämnders och 

bolagsstyrelsers arbete. 

 

De övergripande målen för stadens näringslivsarbete 

specificeras i fyra fokusområden:  

 

1. Stimulera tillväxt och företagsamhet 

2. Förbättra service, tillgänglighet och myndighetsutövning 

3. Attraktivare miljöer och bättre framkomlighet 

4. Öka tillgången till arbetskraft med relevant kompetens 

 

Till varje fokusområde har en förväntad önskad effekt angivits 

samt åtgärder för att uppnå denna effekt. 

 

Äldreförvaltningen välkomnar en gemensam näringslivspolicy 

för staden och anser att den är en bra vägledning för att 

åstadkomma ett gemensamt synsätt inom staden för dessa 

frågor. Vidare är förvaltningen även positiv till att 

implementeringen görs inom ramen för ordinarie planering och 

uppföljning av verksamheten.  

 

Fokusområde 2 om att förbättra service, tillgänglighet och 

myndighetsutövning är det område som berör 

äldreförvaltningen i störst utsträckning men även fokusområde 
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4 har bäring på äldreförvaltningens genom den roll som 

förvaltningen har inom utbildningsområdet. För övriga två 

fokusområden kan äldreförvaltningen vara en part i samarbeten 

mellan förvaltningar och bolag.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med det. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

1. Äldrenämnden delvis godkänner förvaltningens svar på 

remissen 

2. Äldrenämnden beslutar att revidera näringslivspolicyn 

enligt denna skrivelse: 

 

Den näringslivspolicy som nu ligger ute på remiss består av en 

del självklarheter och många delar oroväckande signalord. 

Istället för den föregående mandatperiodens fokus på en stad 

som håller samman, som är demokratiskt, ekonomiskt, socialt 

och ekologiskt hållbar, får vi nu ett dokument där kommunens 

huvuduppgift tycks vara som ett servicecenter åt företag.  

 

Goda förutsättningar för företagande är förstås en helt 

okontroversiell fråga, och de förutsättningarna är ofta sådana 

som hursomhelst ligger nära kommunens kärnuppgifter; att 

människor ska ha bostad, välfärd och omsorg. I en stad med 

trygga anställningar, god omsorg, satsningar på utbildning och 

tillgång till bostäder finns det goda förutsättningar att starta och 

driva företag, samt att hitta arbetskraft med relevant kompetens. 

Men att lägga fram en policy som föreslår att ”Stadens 

medarbetare ska verka med ett näringslivsperspektiv oavsett 
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funktion i staden” visar på en oroande okunskap om stadens 

anställdas villkor och huvuduppgifter.  

 

Det är anmärkningsvärt att föreslagen näringslivspolicy vare sig 

i syfte, mål, fokusområden eller i föreslagna åtgärder tar upp 

näringslivets roll i klimatomställningen. Stadens 

näringslivspolicy behöver ha sin utgångspunkt i att främja ett 

näringsliv som bidrar till den stora omställningen till en 

fossilbränslefri och hållbar stad, men detta perspektiv lyser med 

sin frånvaro. 

 

Vidare menar Vänsterpartiet att en näringslivspolicy behöver 

omfatta delar som inom Äldreomsorgen både förbättrar de 

seriösa företagens möjligheter medarbetarnas arbetsvillkor och 

servicen till de äldre. Inspirerande exempel kan hämtas från 

föregående mandatperiod, då bland annat den utvecklade 

äldreboendeplaneringen bidrog till att stärka de seriösa 

aktörernas möjligheter att bidra till utbyggnaden av 

äldreboenden och högre krav på arbetsvillkoren i den privata 

hemtjänsten stärkte såväl de seriösa företagens 

konkurrensmöjligheter som de äldres möjligheter att få 

hemtjänstinsatser med högre kvalitet och utan utnyttjande av 

personal.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler följande 

särskilda uttalande: 

 

Stockholm har under lång tid stått stark på en global arena och 

attraherat etablering av flera multinationella företag. Detta 

samtidigt som flera inhemska företag har startat och vuxit. I 

internationella mätningar för innovation och start-ups hamnar 

Stockholm ofta i toppen.  

 

Vi välkomnar ambitionen att stadens arbete för 

näringslivsfrågor nu uppmärksammas ytterligare. Fler jobb 

behöver skapas och fler behöver ges möjligheter till ett arbete. 

Av särskild vikt är att stärka arbetet med en inkluderande 

arbetsmarknad och hållbar utveckling utifrån arbetet med 

Agenda 2030. Samtidigt kan vi konstatera att det föreslagna 

dokumentet i stort inte utvecklar stadens näringslivsarbete i 

någon större omfattning, utan i flera fall bara formaliserar eller 

omformulerar redan pågående processer. 
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I de fall där policyn gör nedslag behöver uppdraget många 

gånger förtydligas och prioriteras. Åtgärderna är ofta breda och 

målsättningen för det övergripande praktiska tillvägagångssättet 

är odefinierad. Som exempel har stadsdelarna tillsammans med 

kommunstyrelsen och Stockholm Business Region sedan innan 

ett uppdrag att samverka med det lokala näringslivet. Gällande 

detta viktiga arbete skjuter policyn en eventuell utveckling på 

framtiden genom att kort konstatera att det ska ske en 

samverkan, något som redan idag ligger inom definierat 

uppdrag.  

 

Samma konstaterande som redan idag är definierade går igen i 

policyn – gällande såväl allt mellan stadsutveckling till 

trygghetsfrågor. Det skulle kunna anses adekvat att ett 

dokument för utvecklingen av stadens näringslivsarbete i 

princip inte bara konstaterar nuvarande förhållanden.  

I de enstaka fall policyn innehåller uppdrag som skärps saknas 

viktiga överväganden. Dit hör frågan om kompetensförsörjning 

som måste tydliggöras vidare. Den bristande matchningen på 

arbetsmarknaden hotar på lång sikt Stockholms tillväxt och 

även stadens behov av utbildad arbetskraft. Men bristen på 

matchning skadar inte bara näringslivet på ett direkt sätt. 

Svårigheten att säkra kompetensförsörjningen för stadens 

verksamheter är en akut utmaning för vår egen organisation. 

Här måste staden fortsätta stärka samverkan mellan 

gymnasieskolor, vuxenutbildningen och universiteten för att 

möta utmaningarna. Att yrkesutbildningarna ska hörsamma 

lokalt näringsliv är en god ambition, men samverkan för att få 

en långsiktigt hållbar kompetensförsörjning för näringslivet 

måste vara tydligare definierad. Istället för nedskärningar 

behöver vuxenutbildningen ges resurser för att öka antal 

utbildningsplatser och möta såväl den enskildes efterfrågan och 

de behov som närings- och arbetslivet har.  

 

Policyn diskuterar frågan om arbetsplatser, dess lokalisering 

och behovet av utveckling. Arbetet för att skapa fler 

arbetsplatser i ytterstaden, särskilt de södra stadsdelarna, måste 

fortsatt prioriteras. Det är samtidigt viktigt att förstå att 

bostadsförsörjningen är en minst lika viktig del för ett växande 

näringsliv. När nu nya prognoser visar ett kraftigt sjunkande 

såväl bostadsbyggande som planerande för nya bostäder 

kommer det både hindra möjligheten att rekrytera nationellt och 

internationellt. Detta riskerar i sin tur att försämra rörligheten 

på arbetsmarknaden.  
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Även avsaknaden av konkreta åtgärder för en förstärkt 

infrastruktur och framkomlighet i staden och regionen drabbar 

näringslivets möjligheter. Här är policyn förvånande passiv helt 

utan nya insatser. Förslag om tidigarelagda investeringar i 

tunnelbana och en flyginfrastruktur som möjliggör fler 

direktlinjer lyser helt med sin frånvaro såväl i policyn som i den 

praktiska politiken. 

  

Det är också viktigt att poängtera angelägenheten av utökade 

medel för att kunna realisera de uppdrag som förvaltningarna 

redan idag jobbar mot. Vi har kunnat se i flera av stadens 

verksamheter hur skattesänkningar har fått gå före möjligheten 

för förvaltningarna att bedriva ett gott och effektivt arbete. 

Socialdemokraterna vill se ett offensivt och proaktivt arbete för 

stadens näringslivsutveckling som skapar fler jobb, starkare och 

hållbarare företag, bättre kompetensförsörjning och en mer 

inkluderande arbetsmarknad. Vi konstaterar dock att den nu 

föreslagna näringslivspolicyn i avsaknad på mer konkreta 

insatser riskerar att bli hyllvärmare i en kontext där åtgärderna 

redan är konstaterade och del av ett redan pågående arbete.  
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§ 10.  Handlingsplan för minskad spridning av mikroplast 

Dnr 1.6-331/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-08-29. 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har på uppdrag av 

kommunfullmäktige tagit fram en handlingsplan för att minska 

spridningen av mikroplaster. I handlingsplanen redogörs för den 

ökade förekomsten av plast i miljön och 50 åtgärder förs fram 

för att minska spridningen av mikroplast, uppdelade på 13 olika 

områden. 

 

Äldreförvaltningen ser allvaret i den ökning av mikroplaster 

som påverkar bland annat vatten och luft. Förvaltningen har en 

verksamhet som till stor del är administrativ vilket ger små 

möjligheter att påverka spridningen av mikroplast. Dock ska 

förvaltningen beakta frågan om spridning av mikroplaster i de 

utredningar, projekt, remissvar med mera där detta är relevant. 

Vad gäller handlingsplanens sakinnehåll har äldreförvaltningen 

inte några synpunkter.  
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11.  Remiss av Departementsskrivelsen Långsiktighet och 
stadga i arbetet framåt – en myndighet för romska frågor 
(Ds 2019:15), KS 2019/1180 

Dnr 1.6-447/2019 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering.  

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-08-26 

 

Kulturdepartementet har haft i uppdrag att utreda hur ett nationellt 

center för romska frågor kan inrättas. I remissen av 

Departementsskrivelsen ”Långsiktighet och stadga i arbetet framåt 

- en myndighet för romska frågor” föreslås att en myndighet 

inrättas, Myndigheten för romska frågor. Den ska ha ett nationellt 

ansvar att främja arbetet med mänskliga rättigheter för romer och 

stödja åtgärder för att öka romers delaktighet och inflytande i 

samhället. Äldreförvaltningen vill framföra viss tveksamhet 

huruvida det behövs en ny myndighet för att förbättra situationen 

för romer. En befintlig myndighet med erfarenhet i frågan kan 

istället få ett vidareutvecklat uppdrag och långsiktigt ansvar. 

Förvaltningen vill lyfta fram kommunens centrala roll med att 

förbättra romers livsvillkor.  
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Leif Söderström (SD) lade fram ett eget förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

detta. 

 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett gemensamt förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de tre förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
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Reservationer 

Ledamoten Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Äldrenämnden avslår förvaltningens förslag till beslut: 

2. Och därutöver anföra: 

 

Sverigedemokraterna delar förvaltningens tveksamhet om det 

finns behov av en särskild romsk myndighet. Romer som är 

svenska medborgare har enligt RF §1 samma medborgerliga 

status  som övriga svenska medborgare och uppbär därmed fullt 

ut - det i regeringsformen §2 grundlagsfästa skydd - mot 

diskriminering som övriga svenska medborgare. Dessutom 

tillkommer för romer de kulturellt baserade sär-rättigheter som 

stipuleras för de erkända nationella minoriteterna. 

 

Kulturdepartementet som på uppdrag av regeringen utrett 

formerna för en eventuell romsk myndighet, menar att en romsk 

myndighet skulle skapa stabilitet genom att främja romernas 

mänskliga rättigheter. Alla svenska medborgares mänskliga 

rättigheter är garanterade genom Sveriges undertecknande av 

FN konventionen för mänskliga rättigheter. För att dessa 

rättigheter objektivt skall tillkomma samtliga medborgare 

ansvarar idag befintliga myndigheter, brott mot dessa rättigheter 

hanteras av rättsväsendets olika instanser baserat på en 

lagskrivning som gäller samtliga svenska medborgare. 

 

Inrättande av en särskild myndighet för att främja just romers 

mänskliga rättigheter blir ett indirekt diskriminerande av andra 

etniska eller kulturella grupper som inte har en särskild 

myndighet för att främja hanteringen av just deras frågor.  

 

Sverigedemokraterna anser att alla medborgare skall behandlas 

objektivt och stå lika inför lagen och underkänner därför att 

romer skall särbehandlas eller tilldelas särskilda fördelar inom 

några områden. 

 

Att tillgodose medborgarna med god samhällsvägledning och 

medborgarservice är en viktig uppgift för kommunen. 

Samhällsvägledning och service är dock något som alla svenska 

medborgare redan idag har tillgång till, även svenskar med 

romskt ursprung. 
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Mot bakgrund av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna 

avslag på förvaltningens förslag till tjänsteutlåtande. 

 

Det råder ingen tvekan om att romer och även andra idag 

erkända svenska minoriteter - i ett historiskt perspektiv - utsatts 

för rasistiskt drivna övergrepp av staten. De ansvariga för detta 

är i huvudsak Socialdemokratiska regeringar som under 

decennier drev systematisk rasforskning, tvångssteriliseringar 

och tandexperiment på etniska minoriteter och 

utvecklingsstörda. Ett mörkt kapitel i svensk historia som aldrig 

får upprepas. 

 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m.fl. (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

sitt egna förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Äldrenämnden delvis godkänna förvaltningens förslag 

till beslut 

2. Och därutöver anföra: 

 

Vi välkomnar utredningens intentioner att stärka romers 

rättigheter. Vi kan konstatera att alltför länge har antiziganism 

och diskriminering varit vardag för romer. Det måste få ett 

stopp och stat, kommun och regioner har ett särskilt ansvar för 

att säkerställa att alla får sina rättigheter tillgodosedda. Under 

mandatperioden 2014-2018 togs flera viktiga steg i arbetet med 

romsk inkludering i Stockholms stad. Tidigare var detta ett 

arbete som inte gavs någon plats i det stadsgemensamma 

arbetet, men nu deltar staden i det nationella utvecklingsarbetet 

och har arbetat framgångsrikt med brobyggare inom 

arbetsmarknad, skola och det sociala området. 

 

Det står utom allt tvivel att mer behöver göras och mer 

permanenta strukturer bör sökas för de nationella insatser som 

görs. I betänkandet identifieras flera viktiga nationella uppgifter 

som bör ges en tydligare och mer varaktig roll än vad som är 

möjligt att åstadkomma inom ramen för Länsstyrelsen för 

Stockholms uppdrag. Detsamma gäller DO:s möjligheter att ta 

på sig en aktivare roll i arbetet med romsk inkludering. Vi 

instämmer därför i stort sett i utredningens bedömning och 

menar att permanenta resurser på nationell nivå behöver 

avsättas för att stödja den romska gruppens inflytande och 

organisering och för att stödja och följa upp det lokala arbetet i 

kommuner och regioner. Mycket talar för att det – i likhet med 
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hur den nationella förvaltningen i övrigt organiseras och styrs – 

bör inrättas en myndighet för romska frågor.  

 

Vi noterar dock i sammanhanget det kan komma att ske 

myndighetsförändringar som rör politiken för nationella 

minoriteter och att uppdraget för Forum för levande historia kan 

komma att påverkas till följd av att regeringen aviserat att ett 

nytt museum för Förintelsen ska inrättas. Vidare har riksdagen 

tillkännagett regeringen att en nationell institution för 

mänskliga rättigheter bör inrättas. Även detta kan komma 

påverka vilka uppgifter en myndighet för romska frågor bör 

hantera. Vår bedömning är därför att hur det nationella arbetet 

med romsk inkludering bör organiseras bör utredas vidare.  
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§ 12.  Remiss av Betänkandet SOU 2019:35 Demokrativillkor för 
bidrag till civilsamhället, KS 2019/1146 

Dnr 1.6-397/2019 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen och överlämnar det till 

kommunstyrelsen. 

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering.  

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2019-08-27 

 

Det finns statliga bidrag till det civila samhällets organisationer. 

Staten måste dock kunna försäkra sig om att bidragen fördelas till 

verksamheter som är förenliga med samhällets grundläggande 

värderingar. En utredning har haft i uppdrag att se över 

demokrativillkoren i statsbidragsförordningar. Utredningen har 

lämnat förslag till ett förtydligat och enhetligt demokrativillkor för 

den statliga bidragsgivningen samt gett förslag på hur 

tillämpningen av dessa villkor kan underlättas.  

 

Äldreförvaltningen ställer sig bakom utredningens förslag till ett 

förtydligat och enhetligt demokrativillkor samt förslaget att en 

myndighet får ansvar för utbildningar och samverkansgrupper för 

att underlätta tillämpningen. Äldrenämnden har riktlinjer för 

bidragsgivning till ideella organisationer där krav ställs på att 

organisationen ska arbeta utifrån demokratiska principer. I 

förslaget till revidering av riktlinjerna skärpts kraven ytterligare.  
 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13.  Riktlinjer för bidragsgivning till ideella organisationer 

Dnr 7.3.1-453/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

Riktlinjer för bidragsgivning till ideella organisationer 

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering 

 

Ärendet 

I budget 2019 fick äldrenämnden i uppdrag att se över 

riktlinjerna för ekonomiskt bidrag till ideella organisationer.  I 

översynen skulle hänsyn tas till de ideella organisationernas 

lokalkostnader och ge bidrag till civilsamhällets organisationer 

för att tillhandahålla fler aktiviteter på sommaren och vid 

storhelger för att minska ofrivillig ensamhet. 

 

Enligt nu gällande riktlinjer är bidraget uppdelat i två delar så 

att organisationerna ansöker dels om bidrag till lokalkostnader, 

dels om bidrag till aktiviteter. I de reviderade riktlinjerna 

föreslås att ansökningsförfarandet ändras så att kostnaderna för 

lokalhyra bakas in i det totala bidraget som organisationerna 

ansöker om. Aktiviteter som organisationerna bedriver året 

runt, även på sommaren och storhelger kommer att premieras. 

 

Övriga förändringar som föreslås är bl.a. att demokrativillkoren 

och skrivningarna om när bidraget kan upphävas och 

återbetalning har förtydligats. Riktlinjerna har också anpassats 

så att de överensstämmer med andra riktlinjer för 

bidragsgivning i staden. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) anmälde följande 

särskilda uttalande:  

 

Vi anser att ärendet är bra i huvudsak. Men vi tycker inte att 

nämnden ska detaljstyra föreningarnas verksamhet med att 

villkora bidraget med att t.ex. premiera verksamheter på vissa 

dagar. I ärendet sätter förvaltningen tryck på helger och 
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storhelger. Vi anser att föreningarna själva tillsammans med 

sina medlemmar är bäst lämpade att bestämma när och hur 

verksamheten bedrivs. 

  



 

 

 

Äldreförvaltningen Sammanträdesprotokoll 

Sida 27 (45) 2019-09-24 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

§ 14.  Remiss av Motion om stöd till äldre vid flytt 

Dnr 1.6-198/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

som svar på remissen och överlämnar det till 

kommunstyrelsen.   

2. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-08-19 

 

Clara Lindblom och Robert Mjörnberg (båda V) föreslår i 

Motion om stöd till äldre vid flytt att kommunfullmäktige 

beslutar att utreda möjligheter att införa flyttstöd för äldre som 

en biståndsbedömd insats.  

 

Att byta bostad från ordinärt boende till ett mera anpassat 

boende kan upplevas som svåröverskådligt och betungande för 

den som är i behov av stöd. Äldreförvaltningens uppfattning är 

dock att stöd vid flytt inte kan betraktas som bistånd enligt 

socialtjänstlagen för att erhålla skälig levnadsnivå. Flyttjänster 

där allt från att packa till att packa upp ingår i idag i utbudet 

inom hushållsnära tjänster och berättigar till RUT-avdrag. 

Ekonomiskt bistånd kan bli aktuellt om den enskilde inte har 

ekonomiska förutsättningar att anlita hushållsnära tjänster.   

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enlig följande: 
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1. Äldrenämnden tillstyrker motionen om stöd till äldre vid 

flytt. 

2. Därutöver anföra följande: 

 

I dagens Stockholm lever vi mycket längre än tidigare och som 

äldre bor vi också kvar allt längre i vår hemmiljö. Detta innebär 

att många lever i bostäder som var väl anpassade efter ett rörligt 

liv med sociala aktiviteter och utan krämpor, men som nu blivit 

otillgängliga; lägenheter och villor som t.ex. för med sig 

problem med trappor där inte färdtjänst kan använda 

trappklättrare, eller som är för stora, för dyra och svårskötta för 

den äldres behov. Det kan även leda till social isolering där 

boendemiljön sätter gränserna för möjligheterna till att aktivt 

delta i samhällsaktiviteter. Ofrivillig ensamhet är en riskfaktor 

för alla människor, i synnerhet äldre. Ensamheten är inte bara 

jobbig psykosocialt utan det har även långtgående effekter på 

fysiskt och psykiskt välmående och enligt modern forskning kan 

det till och med vara lika farligt för kroppen som rökning.   

 

Under föregående mandatperiod satsade vi extra på att motverka 

just detta, med särskilda förmedlingsregler för äldre i 

otillgängliga boenden, men vi vill göra ännu mer! En flytt kan 

vara ett oöverstigligt hinder där många äldre inte längre har 

anhöriga som kan bistå med hjälp, genomförandet kan också 

skapa stora problem med själva fysiska utförandet av flytten. 

Därför vill vi utreda flyttstöd som en biståndsbedömd insats, 

efter en individuell prövning. Ett bistånd skulle kunna inbegripa 

såväl packning, bokning av flyttfirma som flyttstädning. Ett 

sådant flyttstöd kan innebära ökade kostnader för staden, men vi 

får inte glömma att det kan skapa stora värden i form av att 

underlätta för stadens äldre att komma till ett tryggare boende 

som är anpassat efter deras nuvarande livssituation, underlätta 

tillgång till social gemenskap på stadens aktivitetscenter. Detta 

prioriterade den rödgrönrosamajoriteten.  

 

Ett biståndsbedömt flyttstöd för äldre kan även skapa positiva 

effekter på stadens ansträngda bostadsmarknad där barnfamiljer 

får ökade möjligheter till ett boende anpassat efter deras behov. 

Men framförallt är fördelarna för de äldre uppenbara. 

 

Enligt Socialtjänstlagen 5 kap 4§ finns utrymme för 

socialnämnden att väga in ensamhet som riskfaktor i 

biståndsbedömningen “socialtjänstens omsorg om äldre ska 

inriktas på att äldre personer får leva ett värdigt liv och känna 

välbefinnande” och att ”socialnämnden ska verka för att äldre 
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människor får möjlighet att leva och bo självständigt under 

trygga förhållanden och ha en aktiv och meningsfull tillvaro i 

gemenskap med andra”.  
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§ 15.  Remiss av Regional överenskommelse om samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Stockholms 
län 

Dnr: 1.6-396/2019  

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-08-12 

 

Storsthlms styrelse beslutade den 13 juni 2019 att 

rekommendera kommunerna att anta Regional 

överenskommelse om samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård i Stockholms län. Överenskommelsen är en 

övergripande, vägledande ramöverenskommelse som utgår från 

en gemensam målbild. Efter förhandling mellan Storsthlm och 

representanter för kommunerna i Stockholms län och Region 

Stockholm har förslag till en långsiktig överenskommelse 

tagits fram för utskrivningsprocessen. Syfte och målskrivningar 

ska fungera som ett stöd för berörda aktörer i den praktiska 

tillämpningen. När betalningsansvaret har inträtt ska 

kommunen lämna ersättning för vård av utskrivningsklara 

patienter för samtliga efterföljande kalenderdagar. Det 

anpassade digitala systemet behövs för att skapa förutsättningar 

att följa upp statistiken på ett likvärdigt sätt samt att 

kvalitetssäkra fakturor gällande kommunernas 

betalningsansvar. Äldreförvaltningen stöder förslaget om en 

genomsnittsmodell när det gäller kommunens betalningsansvar. 

När det gäller antalet fristdagar på sikt så anser 

äldreförvaltningen att den gemensamma uppföljningen och 

utvecklingen av rutiner och arbetssätt är av stor vikt för att 

lyckas med färre antal fristdagar. Ett nytt anpassat digitalt stöd 

för utskrivningsprocessen som även ska fungera för psykiatrin 

anser äldreförvaltningen är viktigt att prioritera. 

 

Äldreförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen antar 

Regional överenskommelse om samverkan vid utskrivning från 

sluten hälso- och sjukvård i Stockholms län.   
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Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16.  Förslag till nytt ickeval inom hemtjänsten 

Dnr 3.1-373/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Äldrenämnden överlämnar förslaget till nytt 

ickevalsalternativ inom hemtjänsten till kommunstyrelsen 

för vidare beslut i kommunfullmäktige. 

3. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-08-13. 

 

I budget för 2019 med inriktning 2020 och 2021 har 

äldrenämnden fått i uppdrag att utreda förutsättningarna för att 

ickevalsalternativet inom hemtjänsten ska utgå från en 

mångfald av utförare. Staden har sedan införandet av 

valfrihetssystemet för hemtjänsten år 2002 haft flera olika 

modeller för att hantera ickevalet. Oavsett vilken av 

modellerna som har använts kan äldreförvaltningen inte se att 

det har påverkat fördelningen av andelen kunder hos privata 

och kommunala utförare. Däremot så har det funnits både 

fördelar och nackdelar med de olika modellerna. Utifrån 

äldreförvaltningens erfarenheter av olika ickevalsmodeller och 

utifrån uppdraget om att utreda förutsättningarna för ett 

ickevalsalternativ inom hemtjänsten som utgår från en 

mångfald av utförare har ett förslag till nytt ickevalsalternativ 

tagits fram. Förslaget innebär att för den som inte kan eller vill 

välja utförare utgörs ickevalet av närhetsprincipen, dvs. den 

utförare, både privat och egenregi, som har sin utförarlokal 

närmast den enskildes bostad har möjlighet att utgöra 

ickevalalternativ. När det gäller akuta insatser hanteras dessa 

som i dag av egenregi. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med detta. 
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Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) lade fram ett eget 

förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 

enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de tre förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 

Reservationer 

Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

1. Äldrenämnden avslår förvaltningens förslag till beslut 

2. Och därutöver anföra: 

 

Mandatperioden är bara ett år gammalt men de ideologiska 

privatiseringarna har börjat. Staden har testat ett antal varianter 

för den lilla gruppen som inte kan/vill/orkar inte välja. Därför 

beslutade vi att det är enklast om kommunens hemtjänst har 

uppdraget. Och om brukaren då är missnöjd så finns det 

möjlighet att byta. 

 

Vi anser också att om ickevalsalternativet bibehålls i egen regi 

så är den administrativa bördan allra minst på 

stadsdelsförvaltningarna. Då kan biståndsbedömarna ägna tid åt 

annat än leta efter den närmaste utföraren. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m.fl. (V) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 

följande: 

 

1. Äldrenämnden avslår förvaltningens förslag till beslut. 

2. Och därutöver anföra: 

Den blågröna majoriteten vill besluta om ett nytt system för det 

så kallade ickevalsalternativet inom hemtjänsten. 

Ickevalsalternativet handlar om vem som ska utföra hemtjänst 

för personer som inte vill eller har möjlighet att välja en 

utförare. Dagens system innebär att den som inte väljer utförare 

får hemtjänst i kommunal regi. Nu vill majoriteten ändra det och 

istället låta närhetsprincipen bestämma vem som ska utföra 

hemtjänsten, vilket innebär att även privata utförare kan bli 



 

 

 

Äldreförvaltningen Sammanträdesprotokoll 

Sida 34 (45) 2019-09-24 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

aktuella för den som inte gör ett aktivt val. Vänsterpartiet 

motsätter sig förslaget eftersom vi menar att det är ett sätt för 

staden att avsäga sig ansvaret för äldre medborgare i behov av 

hemtjänst. 

Dagens system infördes 2015 av den dåvarande rödgrönrosa 

majoriteten då alternativet med lottning visade att flera privata 

företag inte skötte sitt hemtjänstuppdrag. Samtidigt skärptes 

kraven för företag som ville utföra hemtjänst i Stockholm stad. 

Det kan dock fortfarande vara svårt att komma åt privata 

hemtjänstutförare som fuskar eller missköter sig. Vi menar att 

det nya förslaget om närhetsprincip för den som inte kan välja 

utförare av hemtjänst riskerar att leda till att fler råkar ut för 

utförare som missköter sina åtaganden. 

För oss handlar det om vem som ska ta ansvar för att hjälpa 

äldre personer som kan befinna sig i stor utsatthet och ha stort 

hemtjänstbehov. Vi tycker det är olämpligt att lägga över det 

ansvaret på privata företag. Även om kraven på 

hemtjänstföretagen har skärpts så kan staden med sitt yttersta 

myndighetsansvar, för personer som inte kan göra ett aktivt val, 

inte lämna över ett uppdrag på privat verksamhet som staden 

inte har full insyn i. 
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§ 17.  Anmälan av kontorsyttrande av remiss av sametingets 
rapport Samiskt språkcentrums utvecklingsmöjligheter för 
att främja fler samiska språk 

Dnr 1.6-351/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-06-28. 

 

Sametinget har utrett hur Samiskt språkcentrums verksamhet kan 

utvecklas för att främja fler samiska varieteter. Stockholms stad är 

remissinstans till rapporten ”Samiskt språkcentrums 

utvecklingsmöjligheter för att främja fler samiska språk”. I dag finns 

ume-/sydsamiskt språkcentrum. Sametinget föreslår att det inrättas 

två nya språkcentrum inom nord- och lule-/pitesamiskt område. Det 

övergripande målet är bland annat att bidra till det samiska språkets 

användning och stärka de samiska talarna. Äldreförvaltningen har 

inga synpunkter till förslaget om inrättande av språkcentrum och 

anser att det kan vara en bra modell för språkrevitaliserande insatser.   

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 

  



 

 

 

Äldreförvaltningen Sammanträdesprotokoll 

Sida 36 (45) 2019-09-24 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

§ 18.  Anmälan av kontorsyttrande Motion från (Fi) om att inrätta 
ett romskt demokraticentrum 

Dnr 1.6-341/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-06-28. 

 

I en motion av Sissela Nordling Blanco, Anna Rantala Bonnier 

och Lisa Palm (Fi) redogörs för att Stockholms stad är 

utvecklingskom-mun för romsk inkludering. Förslagsställarna 

menar att mer måste göras för att romer ska få sina mänskliga 

rättigheter tillgodosedda. I motionen föreslås att staden inrättar 

ett romskt demokraticenter för att säkerställa ett långsiktigt och 

stadsövergripande arbete med att ge romer likvärdiga 

livschanser. Staden har antagit en stadsövergripande strategi 

för romsk inkludering som ska ses som en gemensam plattform 

i det långsiktiga arbetet. Äldreförvaltningen menar att 

remissens förslag kan åstadkommas genom och utveckling av 

metoder och arbetssätt inom ramen för strategin. En 

utvärdering av strategin bör initialt göras. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 19.  Anmälan av kontorsyttrande Remiss av Utkast till 
lagrådsremiss En konsultationsordning i frågor som rör 
det samiska folket 

Dnr 1.6-382/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-08-16. 

 

I lagrådsremissen föreslås att en ny lag ska införas om 

konsultation i ärenden av särskild betydelse för samerna. 

Konsultationsordningen ska ge samiska företrädare en förbättrad 

rätt till delaktighet och främja det samiska folkets inflytande över 

sina angelägenheter. Lagförslaget innebär en skyldighet för 

regeringen, statliga förvaltningsmyndigheter, regioner och 

kommuner att innan beslut fattas i ärenden som kan få särskild 

betydelse för samerna tillämpa konsultationsordningen. Den nya 

lagen och vissa relaterade lagändringar föreslås träda i kraft den 1 

juli 2020. Äldreförvaltningen ser att förslaget är ett led i att stärka 

samernas inflytande över sina angelägenheter vilket framför allt 

kommer beröra kommuner i norra delar av landet. Vissa 

förtydliganden efterfrågas.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 20.  Anmälan av kontorsyttrande av remiss av fördelning av 
kostnadsansvar för hjälpmedel mellan Region Stockholm 
och kommunerna i Stockholms län 

Dnr 1.6-352/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-08-19. 

 

Storsthlms styrelse beslutade den 9 maj 2019 att 

rekommendera kommunerna i länet att anta 

Hjälpmedelsöverenskommelsen om fördelning av 

kostnadsansvar för hjälpmedel mellan Region Stockholm och 

kommunerna i Stockholms län och den reviderade 

överenskommelsen ”Sammanhållen överenskommelse om vård 

och omsorg för äldre”. Överenskommelsen omfattar 

hjälpmedel, förbrukningshjälpmedel, produkter som används i 

vård och omvårdnad. 

Parterna har enats om att bilda en samverkansorganisation. 

Syftet med en samverkansorganisation är att fortlöpande följa 

utveck-lingen inom området liksom parternas behov och ta 

initiativ till förändringar av kostnadsfördelningen. Den 

föreslagna förändringen i överenskommelsen innebär en 

kostnadsökning totalt för samtliga kommuner på maximalt 

600 000 kr per år. Det är inte tydliggjort vad som kan orsaka 

kostnadsökningen för kommunerna, vilket äldreförvaltningen 

vill uppmärksamma. Äldreförvaltningen bedömer att den nya 

överenskommelsen ger en bättre samlad bild med en tydlig 

ansvarsfördelning. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 21.  Anmälan av delegationsbeslut för ärendegrupp 2.8-2.10 
Ekonomi och upphandling för kvartal 2 2019 

Dnr 1.1.3-54/2019 
 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-07-03. 

 

I delegationsärendet för äldreförvaltningen anges att 

beställningar av varor och tjänster som överstiger ett värde av 

100 tkr ska anmälas till nämnden. I detta ärende anmäls inköp 

och utbetalda bidrag under perioden april 2019 till och med 

juni 2019 enligt lista. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 22.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 17 september 
2019 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds (KPR) 

sammanträde den 17 september 2019 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 23.  Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor 
från den 15 augusti och 19 september 

 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Protokoll från det gemensamma för socialnämnden, äldrenämnden 

och överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor från den 

15 augusti och 19 september anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 24.  Postlista för 1 juni-31 augusti 2019  
 

Äldrenämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Postlista för 1 juni-31 augusti 2019 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle besluta 

att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 25.  Övriga frågor  

 

 

Inga övriga frågor anmäls. 
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§ 26.  Upphandling av larmmottagningsprogram för Stockholms 
Trygghetsjour - förfrågningsunderlag 

Dnr 2.3.3-192/2019 

 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förfrågningsunderlaget. 

2. Förvaltningschefen får i uppdrag att fatta tilldelningsbeslut, 

ingå avtal och förlänga avtal med nya leverantörer. 

3. Förvaltningschefen får i uppdrag att, utifrån affärsmässiga 

grunder, vid behov vidta förändringar såsom uppsägningar, 

kompletteringar och/eller tillägg till de avtal som tecknas. 

4. Paragrafen justeras omedelbart 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänstutlåtande daterat 

2019-09-09. 

 

Stockholms Trygghetsjour avropade 2017 separat 

larmmottagning och utbruten larmmottagning från SLK 

Kommentus ramavtal ”Trygghetslarm och larmmottagning 

2015” med företaget Tunstall. Nuvarande avtal upphör 2020-

08-31 och ett nytt larmmottagningsprogram behöver därmed 

upphandlas.   

 

Med larmmottagningsprogram avses den programvara till dator 

som är nödvändig att registrera trygghetslarm, besvara 

larmanrop, inspelning, samt registrering (logg) av alla 

teknikfunktioner för trygghetslarm. Utöver detta ska 

programvaran vara anpassad för ny teknik såsom sensorer och 

andra larmlösningar som är under utveckling.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Vid protokollet 

 

 

 

Christer Bergman, nämndsekreterare 
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